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Voor U ligt de eerste 
ROSTRA van het nieuwe seizoen, 
waarschijnlijk weI wat later dan 
U had verwacht, maar daar zijn 
weI redenen voor n.l. geld
tekort, iets 'wat momenteel zo
als U weI bekend is, overal 
speelt. Toch is hij er weer en 
zelfs in een vernieuwde vorm, 
die wij dit studiejaar zullen 
trachten te handhaven. 

Het is ook de ROSTRA van 
een vernieuwde redaktie, die 
vergeleken met het vorige stu
diejaar drastisch veranderd is. 
Hans Ziekenoppasser, die het 
hlad door zijn inzet voor een 
groot deel draaiende heeft ge
houden, prof. DUisenberg, Rob 
Beuker en Paul Postma hebben 
het redaktieteam verlaten. AI
leen mej. A.M.M. van der Horst 
en Leo Tholen b lijven hun taak 
in de redaktie vooralsnog ver
vullen. 

Wij danken de uitgetreden 
redakteuren voor hun werk 
(waarbij we natuurlijk speciaal 
nog eens aan het prachtige 
jubileumnummer denken). 

De redaktie zal voor het ko
mende jaar bestaan uit: Mej. 
A.M.M. van der Horst, Leo 
Tholen en de nieuwe leden prof. 
Zimmerman, Paul Feldman, Joris 
Vogelaar en Frank van den Tempel. 
Deze redaktie wil het komende 
j aar zoveel mogelijk brengen 
over alles wat in onze fakul
teit gebeurt. U zult nu mis
schien zeggen: zou dit alles 
niet met een stenciltje, dat zo 
nu en dan uitkomt, kunnen wor
den afgedaan ? Heeft ROSTRA nog 
weI bestaansrecht ? 
De nieuwe redaktie meent van 
weI, daar niet aIleen de feite
lijke informatie van belang is, 
maar ook de verschillende me
ningen van fakulteitsgenoten 
veor U interessant kunnen mjn. 

Wij zullen proberen het blad 
zo regelmatig mogelijk te laten 
verschijnen, wat natuurlijk aI
leen mogelijk wordt bij een aan
houdende streom van kopij. Daar 
rekenen wij dan ook vas t op I 
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REDE UITGESPROKEN BIJ DE 
BEGRAFENIS VAN PROF. HACCOO, 
23 JUNI 1 972 

De Faculteit der Economische 
Wetenschappen is Me vrouw Haccou 
dankbaar voor haar toe stemming 
haar voorzitter als enige hier 
het woord te laten voeren . 2~ 

de gehele faculteit immers be 
staat een diep gevoeldecehoeft:e 

_ m in enke l e woorden ui ting te 
, even . aan wat de. fac~lteitP rcf . 

~accou verschu ldLgd LS. 

De werkzaamheden van een 
hoogleraar valt in drie deel 
taken uiteen. H~ is hoogleraar 
en dus leraar en heeft tot taak 
z~n studenten op te le iden . Met 
een groot veran twoordelijkheids
gevoel heeft Prof~Haccou zic~, 
eerst in Indonesie,sedert 19~0 
in A~sterdam, op voortreffel~ke 
wijze van dit deel van zijn t aak 
gekweten. Hij was alles behal ve 
een gemakkel~ke leermeester . Het 
tegendeel was het geval. Ge luk
kig, want d it kenmerkt j uist de 
goede hoog 1 eraar . Zal tijdens de 
studie menig stUdent gezuch t 
hebben onder de last, die hem 
werd opgelegd , later zullen ve
len, zeer velen , met dankbaar
heid erkennen, dat de methode 
HaccoO mensen aflevert, die na 
en door hun studie iets kunnen 
presteren . Prof.Haeeou ste lde 
hoge eisen aan z~n studente n en 
aan zijn medewerkers, hij stelde 

•

Og hog ere eisen aan zichzelf. 
~ zou noo it co llege gev~n" 'zon
er zorgvuldige voorb ereLdL ng . 

Die hoge eisen komen ook aan 
het licht wanneer men de andere. 
taak van de hoogleraar be
schouwt, d ie van gel eerde. Zijn 
proefschr ift "De term~nhande l 
in goederen", een uite rmate 
moe i lijk onderwerp , werd b ij het 
versehijnen onmiddellijk als een 
meesterwerk i"lerkend . Het is nu, 
ruim 30 jaar later, nog niet 
geevenaard . De lUst van zUn 
overige publieaties is indruk
wekkend. Een ieder die geen 
vreemdeling is in het economi
sche ~ereldje weet, dat zUn 
wetenschappelijk werk meer heeft 
om vat dan de onder zijn naam 
verschenen boeken en artikelen. 
Onder zijn directeut"schap van de 
Stichting Eeonomisch Onderzoek 
van de Universiteit van Amster
dam is ' een reeks publicaties 
verschenen, weliswaar in team~ 
verbimd opges teld, maar waarbij 
het stempel . van "Prof.Haceou 

zwaar o p het resultaat heeft 
gedrukt. ZUn wetenschappelUke 
verdiensten zijn ook bu iten de 
Universiteit erkend, ge tuige 
o . a. de toekenning van de I n ter
nat i o -handelsprUs 1964.He t was 
de eerste keer dat deze prU s 
werd uitgereikt en hetza l niet 
veel prob l e men hebben opgele
verd deze aan Prof. Hacc o u te 
geven. 

Een derde facet, de bestuur
lUke. Prof . Haccou heeft zit
t ing gehad in talrUke commi s 
sies, raden en besturen.I k zal 
ze niet allemaa l noemen . 
Slechts een enkele .All ereerst 
het lidmaatschap va n de Sec tie 
Economie van de Economische Raad . 
Dan reehtstreeks voor de facul 
teit van het grootste belang 
zUn lidmaatschap van de Bouw
c o mmissie v a n de Universiteit, 
juist i n e en t Ud dat het ruim
teprobleem voor Universiteit en 
Facultei t angstwekkende vormen 
ging aann emen. ZUn laatste com
mis s ie waarvan de werkzaamheden 
in me i werden afgeslo ten, be
trof de aanbevelingen voor de 
ben oeming van een hoog leraar in 
de economische geograf ie en de 
regionale eeoncmie , waarbij hij 
er op kundige wijze voor heeft 
gezorgd, dat de reg ional e eco 
nomie een betere plaats binnen 
onze facu l teit zal krUgen . 

Bo ve n de taken d i e Prof . 
Haccou vervu l de , rijst echter de 
mens . HU was een man ,die zich
zelf en anderen hoge eisen 
stelde . Men zag hem daardoor 
we l als een moeilUk man. Maar 
hU was rechtlUnig . Men wist wat 
men aan hem had. Het was t . o .v. 
geschilpunten "jan of "neen", 
nimmer een aarzeling tussen 
~'jatl e~ "neen ". HU nam zelf een 
standpunt in maar e i ste dat an
deren dat ook duidelUk deden . 
Wa s dit standpunt tegengesteld 
aa~ dat van hem , het deerde h e m 
niet , mi ts het afwijkende 5 tand
punt met krachtige argumen ten 
kon worden verdedigd . Geklets 
aanvaardde hij n immer. Zijn ver
antwoordeliikh eidsgevoel was 
groot. Een"vergaderingbUwonen 
zonder goede voorbereidingkwam 
bU hem niet vo or. Daardoor zag 
hU vaak consequenties van voor
stellen, die menigeenontgingen. 
Vaak kreeg ik in vergaderingen, 
zoals b ij zijn laatste optreden 
in de Faeulteitsraad,de indruk 
dat hij eigen lijk de enige was, 
d ie preeies wist, waarover werd 
gesproken. ZUn reehtlUnigheid 
leidde wel eens tot eonflicten, 
hU ging ze nimmer uit de weg. 
Kortgeleden z e i iemand, die hem 
goed kende , mij: er zijn weI me
ningsversehillen 1 maar kwaad kan 
ik op Prof .HaccoU niet worden . 
Dit hebben velen ervaren. 

Zo rijst hij voor ons op : in
telligent, een harde werker, 
e isen stellend, ziehzelf nimmer 
ontziend, rechtlUnig. Eenkarak
ter, . een persoonlijkheid, een man, 
een kerel. Deze man heeft voor 
een belangrijk deel me de de stand 
van de wetenschap op zijn gebied 
bepaald , hU heeft een diepe in
vloed gehad op de gang va.n zaken 
in de Universiteit,hij heeft hon
derden studenten positief be
invloed. 

U, Mevrouw Haecou,heeft een 
zware s lag getroffen . Laat het 
U een troost z~n, naa s t de 
tr00st die U van elders heeft 
en zal ontvangen, dat U ge leefd 
hebt naast epn man, die be teke
nis heeft gen ad in zijn wereld, 
i n de were l d . Als mens blUft 
collega Haccou ons dierbaar.WU 
zu ll e~ indaehtig aan zUn per
soonlUkheid, h e laas zonder hem, 
maar me t zUn bee l d voor ogen, 
verder gaan . Hij is heengegaan. 
It,ij mogen h em de rust niet 'I1is
gunnen. 

Prof . Dr .C. D. Jongman 

I N MEMORI AM PROF . DR.J .HORR ING 

Op 24 juli 1 97 2 i s Prof. 
Ho rring onverwach t overleden. 
Hij werd op 21 oktober 1907" te 
Emmen geboren. Tot zijn 21e Jaar 
we rkte hij op de boerderij van 
zijn vader, cehaalde daar~a in 
vier jaar tUd s h et e inddlploma 
HBS e n l eg d e in 19~8 het doc to
raal examen in de economie aan 
de N. E.H . te Rotterdam cum l a ud e 
af. 

In 1940 aanvaardde hU het 
directo raat van het in da~ jaar 
opgerich te Landcouw-Economisch 
I nstituut dat tot taak kreeg een 
ob jectieve , wetenschappelijk v e r
antwoorde documentatie op het ge
b ied van de landbouw op te zetten . 
Onder de be kwame leiding van 
Horring is er op het Insti tuut 
caanbrekend werk verricht. Toen 
h~ in 1959 als directeur aftrad, 
werd he t Inst i tuut , waar toen 
300 personen werkten ,in binnen
en bu itenland erkend als een ge
zaghebbende onderzoekins t e lling , 
wi er publikaties aan hogenormen 
van wetens e happelijkheid vol 
deden en die uitmuntten door be
trouwbaarh eid en obj ectivite it. 

Horring was intussen in 1948 
te Rotterd am gepromoveerd op een 
proefseh rift over de " I"lethode 
van kostprijsberekening in den 
Landb ouw". Cum laude. Oit mees
terlijke werk wordt ook thans nog 
geraadpleegd. In 1949 werd hU 
benoemd t ot buitengewoon hoog 
leraar te Wageninge~ . Tien jaar 
later volgde daar zijn Lenoeming 
tot ge~oon hoog l eraar. In 1959 
werd hij tevens benoemd aan de 
Urii versi tei t van Amsterdam t o t ' 
buitengewoon hoogleraar i~ . d~ 
agrarische economie,waarvoor 
een leers t oe l was inge·steld . In 
1956 hadden zUn verdiensten in
middels erkenning ge vonden door 
zij;"l .benoeming tot Off icier in de 
Orde van Oranj e Nassau. 
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Ale l,r)(vj10raar hceft Horrinq 
veel ondr,rz0r;k vr,rricht en vee1 
'lepuhlicr ·' 1"'1. Iiij :.: te1de zich op 
hLt ~tanfJpU(,t: ,Iat ~'peciaal hoog
l(.'rau :n d<: """Jc:lijkheid en de 
plir·ht. heLL' ·r. hun (Jerdee1 over 
actuf ,V· vraa'J::;tukken te geven, 
ont)pvanrJr~n (·n ont .... ~vooroordeeld. 
Hij [,"' ,1 t. 'Jaar ook naar gehan
d' :lrl. 'i'u t . de onrJerwerpen waar
oVP' hU pu~liceerde behoren o .a. 
de pacht-:- pn grondprijsvorming, 
de a~rar~sche markt-,produktie. 
0n prijspo1i tiek, de rentabi1i
teit. van cultuurtechnische ver
beteringen en de landbouw inde 
EEG. Horring glng steeds ui t van 
concrete, actuele prob1emen d ie 
hij scherp stelde, zodat hij fot 
de kern ervan doordrong. Z0n 
denkwijze was direct en strak er. 
werd gekenmerkt door ir .te11i
gentie, originaliteit en inte
gri tei t. 

Dit geldt ook voor z0n colle
ges. Zijn heldere uiteenzettingen 
werden v~~r een groot dee 1 ge
inspireerd door vragen van de 
dag. Hij bracht de studenten, 
voor wie h0 steeds tijd had,een 
kri tische geesteshouding bij en 
hij was immer bereid tot gedach
tenwisseling. Het aantal stu
denten dat ~jn colleges volgde 
is altijd noemenswaardig geweesf. 
Binnen het kader van het studie
programma neemt de landbo uweco
nomie een weliswaar bescheiden, 
maar niettemin gevestigde p1aats 
in. 

Met Jan Horring is een gaaf 
mens, een groot ge1eerde en 
Nederlands meest vooraanstaande 
landbouweco noom heengegaan. 

Dr.J.H.van Stu0venberg 

Met instemming van de schrijver 
overgenomen uit de ekonomische 
studiegids. 

faku Iteitsraad 
door Piet Wagenaar 

Het is de studentleden in de 
fakulteitsraad gebleken, dat er, 
met name van st-udentenzijde, on
tevredenheid bestaat over de on
volkomen wijze waarop in het ver
leden informatie werd verstrekt 
over datgene ,~at in pe fakul tei ts· 
raad wordt besloten. Bovendien 
blijkt er behoefte te bestaan aan 
informatie over de standpunten 
die naar voren komen vanuit de 
verschil lende geledingen binnen 
de raad en de fakulteitscommis
sies, alsmede over de argumenten 
waarop deze standpunten zjjn geba
seerd. Van af heden zal daarom ge
trach t wor'den in deze :"ehoefte 
te voorzien, waa.rbij moet worden 
aDnqetekend, dat de beschikbare 
ru:mt.·, ('ell meer uitvoerige be
handpliTllj vooralsnog niet 'za1 
toelaten. Voor degenen, die reeds 
~u me~r gedetailleerd geYnfor
meer.d willen worden over het werk 
VIDI de raad en de .commissies be
staat er' evcm~el te allen tijde de 
mOCJeli,ikheid op het fakul tei tsburo 
inzage t e krijgen in de notulen 
van dt' fakulteitt'vergaderingen 

4 

en in de door de commissies uit
gebrachte rapporten en nota's. 

Het lijkt gewenst, alvorens in 
te gaan op de werkzaamheden van 
d e raad in de sinds de verkie
zingen van april funktionerende 
nieuwe samenstelling, een inzicht 
te geven in de bestuurlijke orga
nisatie van onze fakulteit, met 
name ten behoeve van de eerste-
j aars. 

Het bestuur van onze fakulteit 
wordt uitgeoefend door de fakul
teitsraad en het fakulteitsbe
st~ur, overeenkomstig de bepa
lingen i n de Wet Universitaire 
Bestuurshervorming (WUB) van 1970 . 
De fak u lte itsraad is het hoogste 
besluitvormings- en beroepsopgaan 
binnen de faiulteit (organiek: 
beleidsbepaling). De fakulteits
raad telt 14 zet~ls, waarvan de 
helft b ezet wordt door vertegen
woordigerg van het we t enschappe
lijk corps, 6 zetels zUn voo_ de 
ge leding studenten en 1 zetel i s 
bestemd voor de ve rtegenwoord i
g ing van de techn.-adm . staf (TAS). 
Een van de taken van de raad is 
het uit haar l e den kiezen van het 
fakulteitsbestuur, d at in onze 
fakulteit uit dr i e leden bestaat , 
te weten de voorzitter en de se
cretaris, afkoms tig ui t het weten
schappe10k personeel, en een stu
dentlid. De werkzaamheden van het 
bestuur liggen organiek gezien in 
hoofdzaak op het terrein van de 
beleidsuitvoering. 

Een belangrijke extern-bestuur
lijke taak van de raad is het in
stellen van vaste commissiesvoor 
het onderwijs, het onderzoek en 
van examencommissies. Daarnaast 
kan de raad andere (ad hoc-) com
missies instellen; zo hebben in 
de periode die achter ons ligtde 
s truktuurcommis s ie, de onderwijs
programmacommissie en de werk
groep bedrijfskunde (deze laatste 
is nog operationeel) belangrijk 
werk verricht op de respecti e ve
lijke terreinen die onder hun op
dracht vielen. De conclusies en 
voorstellen die deze commissies 
ad hoc in hun eindrapporten heb
ben neergelegd, zijn intussendoor 
de fakul~eitsraad aangenomen.Het 
zal duidelijk zijn dat de taken van 
de meeste c ommissie s organiek ge
zien voornamelijk op het bel eids
voorbereidende vlak liggen; in 
die kwal i tei t staan zij de fakul
tei tsraad bij in haar beslui tvor
mingo 

Het struktuurrapport. 

Dit rapport bevatte de voor
stellen tot her s trukturering 
v an de bestuursstruktuur en de 
organisatie van onze fakulteit, 
in overeenstemming met de bepa
lingen in de WUB en ui tge'verkt 
v~~r de lagere niveau 's b i nnen 
de fakulteit. De fakulteitsraad 
he·t bestuur en diverse commis
sies waren nl. vanaf 1 j anuari 
1971 al operationeel. 

Het basisni veau van de nieii
we struktuur wordt gevormd door 
vakgroepen.Een vakgroep wordt 
gedefinieerd (WOO): als een ver
zameling va~ personen wier ta
ken op hetzelfde vakgebied lig
gen. De vakgroepen moeten tot 
stand komen doorbundeling .van 
leerstoelendi~ in een b~paald 
opzicht onderlinge samenhang 
vertonen. De oude leerstoelen-

opzet gaat hiermee dUs tot het 
verre verI eden behoren. In het 
struktuurrapport wordt gesteld 
dat van de drie geledingen,het 
wetensch appelijk person eel ge
heel in vakgroepen moet worden 
georganiseerd; leden van de TAS 
kunnen aIleen toetreden, als 
hun taak geheel ligt op het ter
rein van die vakgroep. Studen
ten kunnen volgens het rapport 
i~ het algemeen geen zitting 
hebben in een vakgroep, omdat 
de WUB stelt dat studenten aI
leen lid van een vakgroep kun
nen zijn als zij een bijdrage le
veren aan de werkzaamheden op 
het desbetreffende vakgebied, 
en dat is volgens het rapport 
in onze fakulteit i.h.a. niet 
het geval. De studenten zullen 
derralve als regel op de lagere 
niveau's niet vertegenwoordigd 
zijn. WeI wordt de mogelijkheid 
opengehouden studenten in de 
vakgroep op te nemen en weI 
d.m.v. een hiertoe door de vak
groep aan de fakulteitsraad te 
rich ten verzoek. Verder dient, 
voorafgaand aan het vakgroep
overleg, verplicht overleg 
plaats te vinden tussen docen
ten en (doctornal-)studentcn 
over by. het onder~jsprogramma; 
het bestuur van de vakgroep ~ 
neemt echter de finale beslis-~ 
singen. Wat betreft he·t over-
leg in de propedeutische- en 
kandidaatsfase voorziet het rap
port in een propedeuseraad en 
een kandidaatsraad (derhalve 
overlegorganen) . 
Ter bevordering van de wet en
schapsbeoefening (onderzoek, 
projecten, cases) bestaat in 
de nieuwe struktuur de mogelUk
heid dat twee of meer vak
groepen werkgroepen kunnen in
stellen. 

In de fakulteitsraadsverga
dering van 27 juni jl. werd een 
amendement van studentenverte
genwoordiger Menger in s temming 
gebracht om in afwijking van het 
voorstel van de struktuurcom
mi ssie, ~~n pre-kandidaatsraad 
in te stellen. Dit amendement 
werd verworpen, evenals ~en an
der amendement van studenten
zUde, voor s tudenten vertegen
woordiging in de vakgroepen. De 
voorstellen van de struktuur
commissie werden tenslotte weI ~ 
aangenomen, zU het met de stem~ 
men van de studenten tegen. In 
de stemverklaring werd echter 
van studentenz0de gesteld, dat 
z0 zich aIleen niet konden vin
den in d e voorstellen, waarop 
van hun kant tev.erg.e.~.fs was ge
amendeerd. Globaal oehomen kon
den zij weI instemme~ met het 
struktuurrapport, althans in 
die zin, dat verwerping te be
treuren zou zijn geweest, aange
zien de fakulteit dan beland 
zou zijn in een "s truktuurloos" 
tijdperk, terwijl dan bovendien 
Je ook ·wel aanwezige gunstig~ 
aspekten van het rapport niet 
ingevoerdhadden kunnen worden. 

Het rapport van de werkgroep 
b~drijfskunde (WBK) 

Het wezen van de bedriJf skun
dige opieiding wordt gevormd 
door de ' geri~htheid op de ,be
sl~it~orming. Ditimpliceert . 
eeninter9~sciplihaire benade~ 
ring. De (d6ctoraai-)studie
richting bedrijfskunde zal aan 



onze fakul tei t opgebouwd zijn 
uit een "algemeen gedeelte" en 
een viertal "specialistische 
rich tingen" • 

Het rapport van de 
onderwijsprogrammacommissie (OPC) 
inzake de doctoraalstudie. ' 

specialisatie, die reeds in jan. 
'73 kan aanvangen, althans in
dien er voldoende studenten zijn 
die aan de Eisen hebben voldaan. 
Eveneens op 18 aug. werden de 
voorstellen van de OPC door de 
FR aanvaard, incl. de aanbeve
lingen van de OC, maar exclusief 
de overgangsregeling VGor "oude" 
candidandi. Er waren twee tegen-

Na- stemmers, te weten WoudhuUsen, 
dat reeds voor de propedeutische- die voor een strukturering naar 
(sept.'70) en de kandidaatsfase richtingen was en De Vrie~, die 
(sept. '71) het bloksysteem en van mening was dat met de voor-
een nieuw i.h.a. zwaarder stu- stellen de nota-Posthumus onze 
dieprogramma was ingevoerd,vol- fakulteit wordt binnengeloodst; 
too ide de OPC 30 mei jl. haar bovendien stelde deze laatste 
opdrach t met een nota betreffen- zich voorlopig op tegen het elok-
de een gewijzigde opzet van de systeem voor de doctoraalfase, 
doctoraalstudie. De belangrijk- onder verwijzing naar de resul-
s-~-1-t}s4-es---d-:i:-e-in--4e2~ n0-~a----~a-t~an - lct-s~-S-~~m-1n-Ele-!*"€-
naar vo.t::~n komen zijn: kandidaatsfase. 
1. de propedeuse- en kandidaats
fase van de studie zijn vooral 
gericht op het verwerven van 
een brede basiskennis. De doc
toraalstudie zal geheel in het 
teken staan van specialisatie 
en verdieping, 
2. de student dient zoveel mo
gelUk keuzevrUheid en keuzemo
gelijkheid te hebben; de vakken 
moeten dan qua zwaarte wel on
derling op elkaar afgestemd 
~den, ter voorkoming van het 
~. "minimumlUden, 

3. de doctoraalcolleges zullen 
zoveel mogelijk in blokken wor
den gegeven, teneinde de doc to
raalfase van de studie zonder 
onderbreking op de kandidaats
fase aan te doen sluiten. 

De rapporten van de OPC en 
de WBK kwamen in behandel ing op 
de FR-vergaderingen van 18 aug., 
25 aug. en 1 sept. jl., nadat 

•

' in juli door de OC over deze 
orten advies was uitgebracht. 

_ een voorvergadering op 13 aug. 
jl. waren de leden van de be
trokken commissies (OC, OPC, 
W3K) het er over eens dat de 
twee rapporten op bepaalde pun
ten weliswaar fundamenteel 
strljdig waren, o.m.wat betreft 
keuzevrijheid -en studieduur, maar 
dat di t geen onoverkomelijke J:-e
zwaren ~n zich hield. WeI zou 
er naar gestreefd moe ten worden 
zaveel mogelijk i::ii'men het alge
mene' kader van de voo-r'stellen 
van de :)PC te blijve n. 

Op 18 au9.'- j 1. is door de FR 
de principiele beslissing geno
men de voorstellen van de WBK 
te aanvaarden, in de wetenschap 
dat de voorstellen van de ope 
in bepaalde opzichten Diet ge
volgd kunnen worden. Het "alge
meen gedeelte" zal m.i.v. het 
collegejaar '72/' 73 pf.ficieel 
van stai:t kunnen gaan~ De spe
cialisti-$che, richtingen yangeri 
aan pe.i;sept.,'73 (.deWj3K zal 
di t voorbereidenj, ,behal v~ de , 
adminis tra tief-organisa tor ische 

Op de FR-vergaderingen van 
23 aug. en 1 sept. jl. kwamen 
er m.t.t. de overgangsregeling 
drie standpunten naar voren: 
1. het voorstel van de OC, dat 
luidde: "AIleen diegenen die 
het prop.- en kand.examen
nieuwe stijl hebben afgelegct, 
kunnen tot de doctoraalopleiding 
nieuwe stUl worden toegelaten. 
Candidandi-oude stijl moeten vol
gens het oude doctoraalprogramma 
afstuderen, ongeacht-of zi~ reeds 
doctoraaltentamens hebeen gedaan 
dan wel nog geen tentamens in de 
doctoraalstudie hebben afgelegd". 
De belangrijkste overweging voor 
dit standpunt was dat het niveau 
van de nieuwe kandidaatsoplei
ding zO';lel al s de wijze van op
leiden fundamenteel verschillen 
van de oude prop.- en kand. op
leiding. 
2. het voorstel van prof. Van 
Philips, voortgekomen uit admi
nistratieveoverwegingen dat in
hield, dat de studenten geduren
de een peri ode de keuze zou moe
ten worden gelaten of ze de oude
dan w'el nieuwe doctoraal-rege
ling wilden volgen. 

Het is duidelijk da t deze twee 
standpunten als ui tersten kunnen 
worden aangemerkt. In de eerste 
regeling bestaan gedurende enke
Ie jaren twee doctoraalopleidin
gen naast elkaar, waardoorwordt 
voorkomen dat candidandi-oude, 
stijl enkele tentamens cadeau 
krUgen. In het tweede voorstel 
wordt daarentegen,geredeneerd 
vanuit. de oude opzet,het totale 
verschil in "breedte"(aantal 
vakken) tus sen de oude en de nieu
we opleiding cadeau gegeven,het
geen hoogstens compensatie vindt 
in de verdieping voJ,gens ,de 
nieuwe regeling, tenminste als 
nog geen grote doctoraaltenta
mens oude stijl zouden zijn afge
legd. Het tweede voorstel werd 
verdedigd met het argument,dat 
het niet om een paar vakken meer 
of minder gaat maar om het ver
gelijkbaar niveau. 
3. het voorstel van de studen
ten (Menger, Wagenaar),dat in 
hoo:fdzaak was gebaseerd op de 
volgellde argumenten: 
a. het administratieve argument. 
Het voor enige jaren naast el
kaar la-ten bestaan van 2 doc to
raalopleidingen zou veelextra 
werk met zichbrengen (twee 
soorten tentamens, werkgroepen, 
literatuurlUstenl en de over~ 
zichtelijkheid niet bevorderen 
b. het'rechtvaardigheidS<Irgu
ment. Het voorstel van de OC im-

pliceerde, dat de evolutie in 
de doctoraal,studie V00r candi
dandi-oude stijl zou worden ge
fixeerd op het moment dat de 
nieuwe regeling zou ingaan, zo
dat deze categorie studenten 
dan niet zou hebben kunnen pro
fiteren van de verbeteringen in 
de nieuwe doctoraalopleiding. 

Ar,derzijds zou het ook onrecht
vaardig geweest zUn t.o.v. de 
candid'andi-nieuwe stijl om de can
didandi-oude stijl overeenkoms
tig het tweede voorstel te la
ten profiteren van ~e verschil_ 
le'n in diepte en aantal vakken 
tussen de oude en de nieuwe 
doctoraalopleiding. Ddarom werd 
door de studenten een "tussen
oplossing" voorgesteld, die in
hield, dat zowel candidandi
nieuwe stijl als candidandi-oude 
stUl de nieuwe doctoraaloplei
ding zulleri gaan volgen, maar 
voorzover candidandi-oude stijl 
reeds grote doctoraaltentamens 
oude sojl he~ben afgelegd (en 
dus de verdieping missen van de 
grote doctoraal-tentamensnieuwe 
stijl) zullen zij in een aanvul
lende tentamenregeling val1en 
en derhalve compensatie in de 
~reedte moe ten ondergaan, over
eenkamstig het programma van de 
oude doctoraal-opleiding.Daar
naast blijft het yak "Voortge
zette Statistiek" voor candi
dandi-oude stijl een verp1icht 
onderdeel. 

Op 1 sept.jl. werd door de 
FR bUna unaniem (1 onthouding) 
de voorkeur gegeven aan de 
overgangsregeling ,van de stu
denten. Verder werd een amen
dement van Pais aangenomen aan
gaande de stage, welk onderdeel 
in de overgangsregeling nu als 
volgt is opgenomen: "de stage 
is fakultatief en geeft in be
ginsel generled vrUstellingM 
(toegevoegd is:' "in beginsel"). 

~akulteitsverklaringen 

VrUwel alle fakulteiten ge
yen zgn. fakulteitsverklaringen 
af ten oehoeve van de 'Raden va."! 
Arbeid (kinderbijslag) en terver
kr~ging van kortingen op bv.een 
abonnement van de spoorwegen. 
Op 15 ,sept.jL. werd d06r de FR 
besloten, ook 'voor onze fakul
teit over te gaan op het ver
strekken van deze verklaringen. 
Iedereen dieail.n onze fakulteit 
studerende is, kan dus nu een 
dergelijke verklaring komen af
halen op het faku1teitsburo, 
waarbU tweede- an ouderejaars 
als bewijsdocument de college
kaart van vorig jaar rnoE:ten to
nen; vaor eerstejaars is een 
bewijs van 'voorinschrijving van 
de p1aatsingscommissic voldoen
de. 
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Tot zovr,r 'V [/-1 arlqrijkste 
wetenswaarrJi'Jhe'Y=n uit onze fa
kulteit ~n faku lteitsraad . Onze 
dank g~at uit naar allen, die 
zich in dc, afgelopen periode 
hebben ingezet om voor onze fa
kul tei t in essentiele opzich
ten ecn kader te scheppen,waar
binnen zij voor nu ('n in de toe
komst op ec n bevredigenoe wijze 
kan funktioneren. Met andere 
woorden: de stukken en pionneD 
van het spe l staan reeds opge~ 
steld; er moet nu mee geschoven 
gaan worden . 

Wij wensen iedereen in de 
fakulteit voor het komende 
jaar veel succes met de stu
die of andere "erkz.aamheden . 

STUDI EVEREN I GI NG 

der 

EKONOMISCHE 

FAKU L TEl T 

De studievereniging van de 
Ec onomische Faculteit aan de 
Universiteit van Amsterdam SEF 
is vanaf haar oprichting in 
1922 aktief geweest in het ver
tegenwoordigen van de studenten 
en het ondernemen van allerlei 
aktiviteiten, het student~nbe

lang dienende. 

Ten gevolge van de groeiende 
behoefte bij studenten aan onder
~j5 in de marxi s tiese theorie is 
een organiserend comit~ gevormd, 
~at namens de Aktiegroep Ekono
men optreedt, en met de instem
ming van de Werkgroep en Stude
con". Kennelijk wordt door de fa
kulteit onvoldoende i n deze be
hoefte" voorzien . On s perspektief 
iE om permanent een plaats voor 
het marxisme aan onze fakulteit 
te creeren. 

Allereers t is echter contact 
met de fakulteit opgenomen en 
met het Universiteitsbestuur om 
geldte verkrijgen voor een serie 
lezingen door internationaal b e 
kende marxistiese ekonomen. 

s 

£KON0I'1EN80I?REL. 

Door het invoeren van de ge
demokratiseerde bestuursstruk
tuur van de Economische Fakul
tei t in 1969, en daarmee het in
stel l en van de Faku l teitsraad, 
heeft de SEF zich teruggetrok
ken van de zaken die de onder
~jspo liti eke kant betreffen . 
Daardoor kan ze meer aandacht 
besteden aan materiele aspek
ten van de studie. Vorig jaar 
is begonnen met het org ~ niseren 

van een Boekenbeurs, waarop zo
we I tweedehands boeken verhan
deld worden, als waar buiten
landse boeken (niet aIleen stu
die-) tegen vaak niet geringe 
kort i ngen besteld kunnenworden . 
Er is een "studentenbeurs" in
gesteld, via welke U mensen 
kunt zoeken die voor eenzelfde 
tentamen studeren, omdat samen 
studeren voor veel mensen vaak 
beter is. 

Andere aktiviteitenomvatten 
o . m. uitgebreide stencil - en fo 
tokopieerfaciliteiten, het or
ganiseren van lezing~n en ex
cursies de regelmatlge ekono
menborr~ls (informele bijeen
komsten van hoogleraren, staf 
en studenten), het verhuren 
van schaakborden , een mede
delingenbord etc . 

Gaarne nodigen wij U ui teen 
informatief bezoek te crengen 
aan de SEF-kamer ,Burgemeester 
Tellegengebouw, Jodenbreestraa~ 
23, kamer 2167, tel. 5254120, 
alwaar U nadere inlichtingen 
verstrekt kunnen worden . De SEF 
kamer is geopend iedere maandag 
tim vrijdag van 10. 00 tot 12 . 00 
uur . 

net 1idmaatschap van de SEF 
cedraagt f 5 ,-- per co11ege
jaar,welk bedrag U kunt o ver
maken cp postgirorekening nr. 
186819 t . n . v . Penningmeester 
SEF o f per kas kunt voldoen op 
de SEF-kamer . Hoe meer leden 
de SEF heeft , hoe meer ze voor 
haar leden kan do en ! Ook 
veor U !! 

marxisme 

aan de ekonornische 

fakul.teit 

Programma: 

Wij wensen de vo l gende marx
isten uit te nodigen voor het 
houden van gastcolleges: 
E.Altvater (Monopoliekapitalis

me) " 
·M.Dobb (Crisis en staatsinter

ventie) 
E .Mandel (Werkloosheid) 
B. Rowtborn (Imperialis me en de 

i nternationaleondernemingen) 
C.Bettelheim (De "overgang tussen 

kapi talisme en socialisme) 

"We zouden graa g iede"r t wee 
lezingen .lat:en geven en bovendien 
tel kens van te voren inleidend 
materiaal ter beschikking stel
len. 

Nadere informatie: 
G. Carchedi, Jodenbreestraat 23, 
kamer 2135, tel. 5254137 

Waarom onder~js in het marxisme 
aan onze fakulteit ? 

Het marxisme heeft een wezenlijk 
ander uitgangspunt dan de eko
nomie die aan onze en e lke a n 
dere ekonomiese fakulteit wo r dt 
gedoceerd . De kennis die ~j op
doen bestaat uit een aantal 
technieken die rechtstreeks in 
dienst worden gesteld van gro
te ondernemingen en staatsli
chamen . Voorzove r er sprake is 
van een t heoret i sche pretentie 
kiest de ekonomie het standpunt 
van de kapitalistische maat
schapp\j. 

Of we nu leven in een feo
dale, een kapitalistische of 
een socialistische maatschappij, 
het ekonomisch probleem is het
z elfde volgens deze opvatting. 



Daardoor worden de tegenwoordi
ge maatschappelijke verhoudingen 
waarin de mensen hun bestaan 
produceren, verklaard tot de 
eeuwig geldende en de eeuwig 
j Uiste . De eko no mische wetten 
zi jo na tuurwet ten, zij zijn boven 
de historie verheven. 

20 is het bijvoorbeeld niet 
de uitbuiting in de specifieke 
kapitalistische vorm van de 
l oonarbeid die de verdeling van 
de inkomens bepaalt, maar de 
marginale produktiviteit van 
elke faktor . Aldus zou de inko
mensverde ling op bovenhistori
sc he, h ovenmaatschappelijke ge 
gevenheder. berusten . 

De ekonomie verklaart elk 
verschijnsel vanui t het burger
lijk klassestandpunt. Werkloos
heid ~s het resultaat van te 
hoge looneisen, hetzelfde ge l dt 
voor inflatie. Crises zijn het 
gevolg van dalende winsten,die 
weer veroorzaakt worden door ••• 
te hoge lonen ! 

De burgerlijke ekonomiegeeft 
o .i. een verwrongen beeld van 
de belangrijkste ekonomische ver
schijnselen van onze tijd, en is 
ook niet in staat een verkla
ring te geven v~~r andere, 
"niet-ekonomische" prob lemen 
zoals imperialisme, oorlogen, 
enz . 

De marxistische theorie 
plaatst de ekonomische problemen 
in het geheei van de maatschap
pelijke ontwikkeling,die wordt 
gekenmerkt door de strijd tussen 
Klassen. Dit uitgangspunt geeft 
een fundamenteel a·ndere verkla
ring voor de ekonomische prb 
blemen van onze maatschappij. 

Het organiserend comi t~ 

*CEMCKRATIE en AKTIVISME * 
Veel mens en hebben nog al tijd 

een onbeperkt geloof in de par
lementaire demok;atie. Wij zul
len eens nader bekijken, hoedeze 
demokratie er in feite uit ziet. 

Tijdens de stakingsweek werd 
vaak gediskussieerd over demo
kratie . Een docent verklaarde 
zich tegen de f 1.000-, doch 
veroordeelde de stakingsaktivi
tei ten van de s tudenten . Hij be
veelde ons andere, " meer effek
tieve" aktiemethoden aan,zoals 
het sch rijven van een protest
brief naar de minister . Onge 
twijfeld was zijn bedoeling go ed, 
maar het is nalef om te vero n 
derstellen , dat een minister 
zich laat belnvl oeden door een 
protestb rief. 

Parlementarisme 

..a. Het parlementarisme in Neder
~nd bestaat al vele tientallen 

jaren e n de geschiedenis leert 
telkens opn ieuw, dat handteke
ningen, moties,enz. ongelezen 
in de pru llenmand verdwijnen. 
Werkelijke veranderingen woraen 
op een andere manier tot stand 
gebrach t, namelijk bui ten het 
parlement~ 

De studentenbewegina kan zich 
nog niet beroemen op een jaren
lange traditie. De arbeidersbe
weging kan dat wel en van haar 
geschiedenis kunnen wij veel le
reno De arbeiders hebben hun 

.hogere lonen en sociale voor-
zieningen niet te danken aan al
l erlei parlementair gekonkel en 
papieren protesten, maa: aan 
hantering van hun macht~gste en 
meest gevreesde wapen :de staking I 

Ook de studenten beschikken 
over veel effektievere wapens 
dan "een brief aan de minister". 
Ook ~j kunnen .stakingen organ i
seren en - als het moet - ge
bouwen bezetten. 

Over effektiviteit van een 
aktie gesproken : de weerzin te
gen de protserigheid van het 00-
langs gevierde fakulteitsfeest 
en het cynisme der bestuurderen, 
die De Brauw badden uitgenodigd, 
werden in de publiciteit ge
bracht - niet door een pudiek 
protestje van de Kritische Eko
nomen, maar door een harde ak
tie, namelijk de Aulabezetting. 

Belangen 

Ons is vaak verweten, dat~j 
"ondemokratisch" zijn omdat Wl] 

OnS niet schikken naar de gril 
len van het parlement . Welnu, 
wij zullen ons nimmer · schikken 
naar de grillen van wie dan 
ook; steeds zullen wij uitslui
tend rekening houden met de 
reele belangen van de studenten 
aan onze fakulteit. En het is 
demokrat i sch om v~~r deze be 
langen op te komen. 

Niets dan de f 1.000 , 
affaire heeft ons beter kunnen 
leren, wat demokratie in Neder
land werkelijk inhoudt. De f.lOOO 
maatregel is ondemokratisch om
dat zij kinderen uit de lagere 
inkomensklassen ( n . b . de meer
derheid der bevolking), de toe
gang tot de universiteit moei
lijk of onmogelijk maakt. Als 
zo ' n maatregel dan toch in het 
parlement wordt aangenomen dan 
kan slechts worden gekonklu
deerd, dat de demokratie niet 
zo demokratisch is als zij lijkt, 
zij is s lechts z~~r betrekkelijk! 

Fakulteit 

Onze fakulteit he eft altijd 
de mond vol gehad over demokra
tie. 20 beroemt zij er zich op, 
als eerste Veringa te hebben in
gevoerd. Welnu, wat onze fakul
teit onder demokratie verstaat, 
he eft het debat in de fakulteits
raad van 27 juni wel bewezen.De 

diskussie 9in9 over het struk
tuurrapport, volgens welke de 
fakulteit zou worden verdeeldin 
vakgroepen. Deze vakgroepen zijn 
voor de studenten van grote be
tekenis, omdat er onder meer de 
studie-inhoud wordt vastgesteld . 
De studentenvertegenwoordigers 
hebben een gezamenlijk s tandpunt 
hierover geformuleerd : 
1. de studenten moe ten i n de 

vakgroepen worden vertegen
woordigdj 

2. er moeten jaarraden worden 
inge s teid, die zich bezig
houden met de specifieke pro
blemen van propedeuse- en 
kandidaatsstudenten; 

3. de vakg r o epen moeten zoveel 
mogelijk worden ingedeeldnaar . 
afstudeerrichting. 

De fakulteitsraadheeft aan 
de studenten geen enkele konses
sie gedaan, hoewel zij tach de 
meerderheid van de fakulteits
populatie vormen, en hoewel het 
toch primair gaat om hun be 
langen. De fakul tei ts raad yond 
het by. beter om de vakgroep
indeling t e baseren op bestaan
de vetes tussen de docenten . 

Een tweede voorbeel d van 
"demokratie" aan onze fakulteit 
vormt de kwestie-Posthumus. Men 
yond het ~odig om het rapport 
over de doktoraalstudie in de 
fakulteit ts behandelen in de 
zomermaanden. Achter de rug van 
de studenten werd besloten om 
ook in de doktoraalfase het 
bloksysteem in te voeren. Wat 
is hantering van deze brutale 
over.valtaktiek meer, dan het 
ontduiken van de d~mokratie ? 

Onze fakulteit is gelukkig 
niet aIleen de fakulteit van 
rechtse paniekzaai ers die de 
"lijst van Heertje" hebben on
dertekend en die - ondankshun 
mooie praatjes - niets liever 
do en dan de demokratie om zeep 
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helpen en het onaerwijs kapot 
maken. Onze fakulteit is ook de 
fakulteit van de Aktiegroep Eko
nomen, die zich konsekwentinzet 
vdpr de be~gen van de ekono
miestuden t • Zij zal hierbij de 
aktiemetho' en hanteren, die zij 
zelf .. het beste acht en nimmer 
zal ze zich laten verleiden tot 
vruchteloos gekonkel en parle
mentje spelenj dAt laten we 
over aan hen, die aIleen maar 
demagogisch kunnen prAten over 
demokratie en studentenbelangen. 

Aktiegroep Ekonomen. 

Verslag van een gastcollege 
van Ir. P.L.M. van Berkel 

AUTOMATIC DATA PROCESSING (ADP) 

De presentatie van de com
puter in de 50-er jaren bete
kende voor het bedrUfsleven de 
introductie van een "Fremd
korper". De directie had in het 
algemeen stellig oog voor de 
technische. aspecten, schafte 
zich het status-objectaan, en 
stelde het achter glas ten toon 
aan klanten en leveranciers;die 
er van onder de indruk moesten 
komen. De meer rationele aspec
ten, zoals bediening en program
mering, werden gedelegeerd naar 
functionarissen op lagerniveau. 

De comput'erisatie is aan de 
hand van geIsoleerde projecten 
zoals loon-administratie, fak
turering en abonnementenadmini
stratie van onder af ontwikkeld. 
Met feit dat steeds meer afde-
1 ingen bi} ADP pro j ec ten werden 
ingeschakeldmaaktehet noodza
kelijk om het ADP management 
steeds hoger in de bedrUfshie
rarchie te plai3.tsen. Parellel 
hieraan kwam een omschakeling 
van pro j ect-georien te'erd mana
gement ~aar integra.tie der 
proje'ctC'n tot instrument-mana
gement. 

Ho'tAl1r-manacloment omvat vier 
aspE'ctC'll: flanilvare, Software, , 
Data basE' en Communications. 

B 

* 
de computer 

Hardware 

Hardware omvat de rysieke 
apparatuur, inclusief'de on
middellijk daarmee verbonden, 
voor het functioneren noodza
kelijke software. Belangrijke 
ontwikkelingen deden zichvoor 
in de prijzen van geh eugen , capa
citeit, die continu daalde. 
Daarnaast werd voor zeer veel 
apparatuur een specifieke com
puter ontwikkeld en ingebouwd 
(o.a. analysatoren). Ook de 
introductie van steeds kleinere 
en goedkopere terminals en 
office-computers maakte de com
puter tot steeds "gewoner" ge
reedschap. 

Software 

Onder software wordt verstaan 
de application-oriented documen
tatie, waaronderprogramma' s, do
comentatie in engere zin, regels 
daarvoor, opleiding' en carriere
planning voor het personeel. 
Waren er aanvankelijk "erkende" 
vakmensen, steeds meer functio
narissen bleken zich met de 
programmering, vertrouwd te heb
ben gemaakt. ' 

Data base 

Terwijl in eerste instantie 
de bestanden per project alleen 
de voor dat project noodzakelijke 
informatie bevatten - en zo het 
naast elkaar en langs elkaarwer
ken van verschillende projecten 
mogelUk maakten - maaktendalen
de geheugen-prijzen integratie 
der informatie-bestanden mogelijk. 
Data banken werden voor menig
een tot droombeel d danwel nacht
merrie. 

EERSTE JAARS OPGELET ! 

Daar waarschijnlijk het groot
ste deel van U niet ingeschre
ven staat bij de Universiteit, 
proberen wij ROSTRA d.m.v. ver
spreiding op plenocolleges toch 
in Uw handen te brengen. Deze 
verspreidingswijze zal gestaakt 
worden op het moment, dat van 
iedereen rederlijkerwijs verwacht 
kan worden bij de Uni versi tei t 
ingeschreven te staan. 

Geheel nieuwe problemendeden 
zich voor: moest nie~ iedereen 
te wet en kunnen komen wat er om
trent hem of haar in die banken 
was vastgelegd, en dit bU on
juistheid kunnen laten wijzigen? 
\Vat mocht er eigenlijk worden 
vastgelegd en wie mocht tot die 
informatie toegang hebben ? 

Communications 

Als vuistregel kan worden ge
zegd, dat l% van het ADP budget 
wordt besteed aan communications, 
dwz toegang tot en output van 
computers via telefoon-1Unen. 
Gebrek aan standaardisatie m~ 
menselijke tussenkomst s,teeds" 
frekwenter, naarmate de c,omputer
netwerken groter worden • 

Problemen 

De afbrokkelende stat~s van 
de computerisatie maakt het voer 
het management moeilijk, de sprei
ding van hardware, maar ook van 
bedieningskwalificaties overhet 
bedrijf te traceren. In de perso
neelsselectie deed, ondeskundige 
hantering van tests zich nadelig 
gevoelen. 

De vanzelfsprekende wijze; 
waarop de docent zich van over
hea'd pro j ectie bediende deed'de 
toehoorders verlangend uitzi:en 
naar het ogenblikwaarop het 
universitair apparaat'zich aan 
het krijt-stenen tijdperkzal ont
worstelen. 
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Een Vakbond Voor 

K and i d aa t sst u den ten 

Begin juni werd door een aan
tal tweedejaars de nog onoffi
ciele kandidaatsraad opgericht. 
De Struktuur-kommissie vond het 
nuttig een dergelijke raad in te 
stellen met adviserendebevoegd
heden. Men hoopte op een beter 
overleg ~et de docenten . 

De kandidaatsraad achtte een 
"beter overleg " ook zinvol,maar 
zlj erkende de beperktheid van 
louter gepraat. Vo lgens haarop
vatting moest de kandidaatsraad 
gee~ marionettenklub ~jn in 
dienst van de docenten, maar 

_ oest zij primair zorgen voor 
en goed kontakt met aIle kan

didandi . De kand i daatsraad 
moest een werkend lichaam zijn 
met een achterban, die in cewe
ging komt, als haar belangenin 
het geding zijn. 

~oe men de taak van de kandi
daatsraad moet zien, leert de 
akt ie-Jongman , die in juni werd 
gevoerd. Enkele weken voor het 
tentamen morden de studenten 
over het studieprogramma van het 
vak IEB, dat veel te zwaar was 
om in het b l oksys teem te worden 
afgewerkt . De pas opgerichte 
kandidaatsraad zag in, dat het 
noodzakelijk was o m onmiddellijk 
op te treden. Tljdens een vol 
gend kollege stelde zlj de stu
denten voor, om met prof .Jong
man over de studie te diskus
sieren en te eisen, dat het pro
gramma zou worden verlicht.Het 
optreden van d~ kandidaatsraad 
zou rliet:s met belangeni:eharti
ging te maken hebben, al s zij er 
niet t:evens op wees , dat uit-

~
indelijk niet moet worden ge
treefd naar studieverlichting 
aar naar afschaffing van d e 

studiedwang en het selektie-
systeem . studieverlichting was 
aIleen in dit konkrete geval 
gerechtvaardigd, wegens het 
tentamen, dat spoedig ~~u 

lJ 

Benoeming nieuwe 

fakulteits ambtenaar. 

Hierblj deelt het bestuurU 
mede dat de heer Drs.A.J. van 
der Helm, met ingang van 1 au
gustus 1972 aan het bureau van 
de Faculteit zal zijn verbonden . 
Na een inwerkperiode en na de 
pensionering van de heer Mr.J. 
Balhuizen zal Drs.Van der Helm 
optreden als Hoofd van het Pa~ 
cuI tei tsbureau. 

plaatsvinden. De eisen van de 
studenten werden nagenoeg ge
heel ingewilligd; ruim een 
derde van de literatuurlljst 
werd geschrapt. 

Terloops merken ~j op, dat 
de moeilijkheden omtrent lEB en 
Algemene Theorie (in september 
j 1.) duidelijk be~jzen, dat het 
systeem van studieverkorting en 
studieverzwaring niet deugt; 
het studieprogramma kan niet 
eens behoorlijk worden afge
werktl 

z6 zien wij overleg tu ssen 
studenten en docenten .Overleg 
hoeft niet te gaan "over de 
hoofden" van de studenten heen; 
in ons geval waren zij zelf di
rekt bij de zaak betrokken; zij 
hebben zelf hun eisen geformu
leerd en die gesteld aan de 
hoogleraar. 

De kandidaatsraad deed meer. 
Zlj schreef een kritiek op het 
rapport van de Struktuur-kommis~ 
sie, waarin ~j reele bevoegdhe
den eiste voor de jaarraden. 
Deze jaarraden - uiteraard met 
studentenvertegenwoordiging -
zouden het studieprogramma moe 
ten koordineren voor de prope
deuse- en kandidaatsfase. 

De dagen v66r de behandeling 
van het rapport in de fakul
teitsraad heeft de kandidaats
raad alles gedaan om eenheid te 
brengen in de studentenfraktie. 
Zij slaagde hierin! Bovendien 
heeft de kandidaatsraad zoveel 
mogelljk getracht om de tweede
j aars op de hoogte te houden van 
de situatie aan onze fakulteit; 
zlj deed dit door het verscuren 
van orieven . 

Het initiatief om een kandi
daatsraad op te rich ten kwam van 
de docenten. Nu keren zij zich 
echter tegen de kandidaatsraad 

De heer Van der Helm heeft 
in 1967 het doctoraal examen 
economie afgelegd aan de Vrije 
Universiteit en heeft na het 
vervullen van ~jn militaire 
dienstplicht een tweetal func
ties vervuld in het maatschap
pelijk leven. 

omdat deze het tegendeel doet van 
hetgeen zlj kennelijk verwachtten. 
De kandidaatsraad verdedigt de 
belangen der kandidaatsstudenten 
En dat mag schijnbaar nie t! 

Toen de kandidaatsraad vlak 
na haar opiichting bij de fakul
teit vroeg om bepaalde facili
teiten, zoals een eigen kamer, 
was er sprake van een zekere wel
willendheid. Nadat duidelijk 
bleek, dat de kandidaatsraad op
trad als belangenbehartiger der 
studenten, t~jfelde men steeds 
meer, zodat nu de kans groot is 
dat aan ons verzoek niet zal 
worden voldaan - ook als we 
"officieel" zijn! 

Nauwelijks had de kandidaats
raad van zich doen spreken , of 
enkele docenten uitten hun woe
de door denigrerend te spreken 
van " een zich noemende kandi
daatsraad". De kans op een open
lijke hetze tegen deze "vakbond" 
voor kandidaatsstudenten aan 
onze . fakult~it is zeer groot , 
indien zij zich ook in de nabije 
toekomst blljft manifesteren als 
energieke belangenbehartiger . 

Daarom roepen ~j aIle stu
denten - en vooral de tweede
en derdejaars - op, om daad
werkelijk solidair te zijn met de 
kandidaatsraad . Wij roepen al
len op, om de k.andidaatsraad te 
steunen tegen e lke aantasting 
van haar positie . l ntussen zai 
de kandidaatsraad alles in het 
werk stellen om de studie_om
standigheden van de kandidandi 
aan onze fakulteit te verr.=te
reno 

Namens de kandidaatsraad, 
Wiens van Asselt . 

(voorzitter) 

Nieuw 

SEF bestuur 

Pac:l Visser 

Paul Feldmann 

Klaas van Tulder 
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Prof. 

Dr. W.F. Wertheim 

met 

emeritaat 

Aan onze facul tei t zijn nog 
al tijd twee hoog"leraren in de 
sociologie verbonden . Menig
een zal dat niet weten of het 
zich niet realiseren omdat men 
eraan gewend is de naam van 
Wertheim met de faculteit der 
sociale wetenschappen te ver
binden want daar heeft hij zijn 
pied-a-terre . I n de laatste 
jaren heeft Wertheim door 
drukke werkzaamheden niet meer 
kunnen dee1nemen aan bijeen
komsten van onze faculteit. 
Maar van zijn voornaamste taak 
- onderMjs en wetenschapsbe
oefening - hebben ~j veel pro
fijt gehad . Studenten die zich 
voor de ontwikkelingslanden 
interesseerden hebben veelvan 
hem geleerd. Wertheim heeft op 
het terrein waarop hij z i ch be
weegt, een grote reputatie. 
Veel heeft hij bijgedragen tot 
de internationale literatuur 
over de derde wereld, m.n. 
over Zuidoost-Azi~ dat hij zo 
goed kent . Met zijn boeken 
"The Indonesian Society in 
Transition" (1959) en "East
West Parallels" (1 964) heeft 
hij een taak volbracht die na 
de tweede were l doorlog voor 
de neder landse maatschappij
wetensch ap was weggelegd.Een 
ambi tie meest het zijn de over
geb l even problematiek van het 
koloniale verleden te verwer
ken in een cultuursociologisch e 
analyse van de veranderingen 
in Zuido o"st-Azie in de 20ste 
eeuw. Werthe"im heeft dat met 
veel engagement gedaan . De 
"g01fslag der emancipatie" is 
het leidende thema van zijn 
visie op de maatschappijverande
ring in Oost en West . 

Wertheim is geen kamerge
leerde . Ht reist veel en hij 
reist ver . Hij is ook p01itiek 
ge~ngageerd. Vaak zal men over 
hem oordelen naar zijn optreden 
in discussies over controversi
ele onderwerpen. Wie het dan 
weI eens n i et met hem eens is, 
zal toch waardering blijven heb
ben voor z ijn houding als mens 
enwetenschapsman. "I ntense er
varing van de ellende in de 
derde wereld laat Wertheim bij 
voorbaat partij kiezen voor 
volken en minderheden die hun 
scheppende kracht n iet kunnen 
ontwikkelen, om welke redenen 
dan ook.- Sympathie voor een 
arm land moet ook niet afhan
ke10k zijn van een bepaald be-
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wind of een bepaalde ideologie. 
Deze laatsten moeten omgekeerd 
begrepen wo rden uit de totale 
problematiek waarmee het land 
worstelt . Waar mensen en groe
pen lijden en onderdrukt worden 
moet naar verandering worden 
gestreefd en de wetenschap 
moet zeker in dienst staan van 
die verandering . Hierover be 
staan ook theorieen.Wertheim 
beschouwt zichzelf niet als 
een marxist, a lthans niet in 
de " geijkte z in". Hij is socio
loog. Maar iedereen moet we
ten dat de sociologie van 
Marx minstens evenveel he eft 
meegekregen als de economie 
van Adam Smith . Dat geldt voor 
de studie van conflicten en 
sociaal-culturele verandering . 
Hierover gaat het laatste boek 
van Werth e imjhet draagt de 
titel "Evolutie en Revolutie" 
(1971) en i s grotendeels door 
mevrouw Wertheim uit het en
gels in het nederlands ver
taald. 

Bij de bestudering van de ont
wikkelingsproblematiek hebben 
economen sociologen nodig. Het 
omgekeerde ge l dt 66k. Nog niet 
zo lang geleden kon men in en 
om de Oudemanhuispoort aanplak
biljetten zien waarop met de 
attractieve titel "Wertheim con
tra Tinbergen" een openbare dis
cussie werd aangekondigd. Even 
leek het alsof twee representa
tieve namen een tegenstelling 
tussen vakken zouden kunnen sug
gereren of symboliseren . Sommige 
mensen hebben nog weI eens de 
neiging zich met hun wetenschap
pelijk specialisme te identifi
ceren alsof het een l evensbe
schouwing zou zijn. Van de ont
wikkeling van andere vakgebieden 
neemt men dan weinig notitie en 
het gebrek aan kennis van ver- . 
wante disciplines wordt niet als 
een gemis gevoeld bij het oor
delen over inQewikkelde zaken. 
Wertheim toont aan hoe groot de 
hoeveelheid vraagstukken is die 
de maatschappijwetenschappen in 
deze tijd gezamenlijk kunnen aan
pakken - en dit overigens al 
lang doen. 

Einde van dit jaar gaat 
Wertheim met pensioen. Wij zijn 
hem erkentelijk v~~r het werk 
dat hlj heeft verricht en wensen 
hem het. allerbeste voor de tijd 
die thans "voor hem begint •• 

E. Zatm 

geen stud ie_ 

verlichting, 

maar studie_ 

Het vorige studiejaar begon-
nen 201 studenten aan hun pro
pedeusestudie . Hieronder waren 
45 herhalers, waarvan 15 in 
september hun propedeutisch 
eksamen hebben behaald. Van de 
156 eerstejaars. slaagden er 58 . 
In totaal werd dus door 73 stu
denten (dit is 36,5%) de prope-_ 
deusestudie met sukses b ekroond 
Vroeger bedroeg het geslaagden
percentage omstreeks 70 j dit 
betekent, dat een aanzienlijke 
selektieverscherping heeft 
plaatsgevonden . 

Ve le eerste- en tweedejaars 
keerden zich fel tegen deze 
ontwikkel i ng en zijn in aktie 
gekomen voor - onder meer - de 
volgende eisen : 
- geen verlichting van de stu

diej 
verlenging van de studieduurj 

- verlenging van de geldigheids
duur van de behaalde tentamens 
tot twee jaarj 

- elke toets moet vier maal per 
jaar afgelegd kunnen worden . 

Di t alles moet met terugwerken
de kracht worden gerealiseerd. 

Qp 15 november zal de Aktie
grcep Ekonomen bovenstaande ei
sen in de vergadering van de 
fakulteitsraad inbrengen en 
verdedigen. 

Het is van belang dat zoveel 
mogelijk studen ten bij deze ver-:.a.. 
gadering aanwezig zijn, tenein-~ 
de extra kracht bij te zetten 
aan de gestelde eisen. 

Aktiegroep Ekonomen. 

ROSTRA ZOEK ? " 

Mocht U een oud nummer van 
ROSTRA willen naslaan "en U 
heeft het niet meer in Uw be
zit, dan kunt U het lenen OI 
inzien op de Universiteitsbi
bliotheek onder nummer VV 7547. 

ROSTRA ECONOMICA van 1951 
tot 1967 kunt U ook lenen of 
inzien, en wel onder nummer 
VV 1726. 



..... ..... ..... 
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EKONOMEN 

ONDER EEN DAK MET 

U\N instituut/collegezalen 

vindt u een grote sortering 

boeken op ekonornisch .gebied 

BRINKMAN'S 

boekhandel 

karner 2386 _238.8 

Burg. Tellegenhuis 

.J odenbreestraat 23 

Tel. 525 4024 
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